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Darum lokalråd                                                                            

Dagsorden møde d. 22.05.23 

Tilstede: Anette (Børnebyen), Hanne, Helle, Aase (FDF), Inger, Eva, Diana 
Fraværende: Fra Hallen og fra Idrætsforeningen 
Referent: Diana 

1. Billede af lokalrådet, samlet eller hver for sig 

Udsat, da vi ikke er her alle 

2.      Tilbagemelding fra: 
a. Møde med info til nye lokalrådsmedlemmer 28.marts.  
b. Generalforsamling i Darum Støtteforening d. 28. marts 
c. Repræsentantskabsmøde i Darum Kultur- og Fritidscenter d. 28. marts 
d. Tilbagemelding fra møde med Plan & Byudviklingsudvalget d. 30.4, se bilag 1 
e.  

 

a. Et møde som er anbefalelsesværdigt. Man får et godt indblik i hvordan tandhjulene kører, og 
hvor vigtigt et arbejde det er for lokalsamfundene og hvor vigtige lokalrådene er for 
kommunen. 

b. Det går godt for støtteforeningen, og Banko i Darum er et af de største her i området.  
c. DKFC vil fortsat gerne leje ud til Sundhedsklinik. Vi snakkede om at andre sundhedspersoer 

også burde kunne leje sig ind. Lokalrådet vil arbejde videre med dette. Der var genvalg til alle. 
d. Der berettes om referat fra mødet. Der blev snakket om tinyhouses og Seniorbofællesskab 

som noget, forvaltningen vil kigge på, om det kan lade sig gøre i Skråtoften. Der kan sættes 
fartvisere op ved indfaldsvejene. Der arbejdes videre med enkelte stier som kan laves af Pulje 
til realisering af landsbyplan. 

3.  Goddag og farvel i hallen. Hvem deltager og gave? 

Vi sender en hilsen til begge personer. Helle, Hanne, Eva, Aase deltager 

4. Tilbagemelding fra møde med Byfonden, herunder ide til årsmøde 

Byfonden kan hjælpe hvis man vil istandsætte ældre huse, og vedligeholde i oprindelig stil. De kan 
komme med råd og vejledning og arkitekthjælp. De vil gerne besøge os i St. Darum, det kunne evt. 
være til årsmødet, så de møder befolkningen i St. Darum. De vil gerne øge viden om deres 
vejledningsfunktion blandt befolkningen. Vi sender nogle ugers datoer, de må vælge imellem og gerne 
ønske et par forskellige datoer. 

5. Tilbagemelding fra møde med Økonomiudvalget, læs bilag 2, sundhedsklinik 
              + Budgetønsker, der skal indsendes senest 6. juni 

Vi har taget kontakt til Arne Nicolaisen for at tale om sundhedsklinikken igen og vi følger op pr. tlf 
snarest for svar.  
Børnepasning 0-2-årige– det kommer i politisk udvalg i løbet af sommeren.  
Der skal laves høringssvar om fordelingen af tilskud til lokalrådenes drift 
Ønsker til budgettet; et lille stykke cykelsti fra Videkærvej til Østertoften. Det kunne være som 
trafiksikkerhed til butikken, bussen osv.  
Sundhedsklinik - igen 

6. Biodiversitetsgruppen 2.0; tanker og ideer  

Der er tanker og ideer fra den lille nyetablerede gruppe, der forsøger at blive konkrete på initiativer. 

7. Drøftelse af fb-gruppen. Der er brug for nye administratorer. 

Der skal findes nogle nye til at styre facebookgruppen. Vores administratorer vælger at stoppe. Vi 
brainstormer på kandidater. 
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Vi skal også hjælpe hinanden med at komme på kreative gode historier til lokalrådssiden.  

8. Høringssvar til EK vedr. fordeling af ”kaffepenge” til lokalrådene 

Vi har brainstormet på argumenter for at der skal laves om på fordelingen af administrationsgebyret 
til lokalrådene. Helle formulerer et høringssvar. Vi ønsker at alle lokalråd får det samme beløb 
fremover. 

9. Grundlovsmøde, den sidste planlægning 

Der er styr på musik, gymnastikopvisning (8 gange 10 meter plads – 10 – 15 minutter), taler, kaffe og 
kage. Diana laver plakat og Aase hænger dem op. 

10. Mail fra privat firma om vindmøller – Euro Wind Energy.  

Vi er umiddelbart ikke interesseret i at mødes med firmaet, og henviser til kommunale initiativer. Der 
er i Darum både nogen der er for og nogen der er imod initiativerne, og derfor stiller lokalrådet sig 
neutrale i dette konkrete tilfælde. 

11. Landsbyfilm, læs mail, skal vi få lavet en i Darum? 

Et firma har tilbudt at lave en landsbyfilm for Darum. Vi vil gerne mødes med dem. Helle skriver 
tilbage til dem herom. 

12. Darum kirkesti – borgerhenvendelse – hullet vej 

Der er taget kontakt til via mail til kommunen, og vi afventer svar. Man kan også altid sende en tip-tak 
på kommunens hjemmeside, når man opdager noget der er i uorden i trafikken. 

13. Cykelsti på Gl. Darumvej mellem Videkærvej og Østertoften, borgerhenvendelse med ønske 
herom 

Se punkt 5. Vi sender ønske ind til Budgetforhandlinger om 175 m cykelsti ovennævnte strækning 

14. Tilbagemeldinger fra arbejdsgrupper og foreninger.  

Hollænderskov projektet har fået forkert svar tilbage fra økonomisk ansøgning til projektet. De fik 
svar om, at deres ønske var gået igennem, men det var en fejl, de har i stedet fået afslag. Så der søges 
fortsat finansiering til projektet. 
Børnebyen søger medlemmer til bestyrelsen, der er valg om lidt. Børnebylederen har fået en god 
start.  

15. Økonomi og regnskab 

Inger beretter om økonomien i lokalrådet, og at kasserskiftet nu er faldet på plads. 

16. Drøftelse af logo 

17. Gennemgang af Darum lokalråds Vedtægter 

18. Regler for arbejdsgrupper under Darum lokalråd. Gennemgås og i mappe 

19. Drøftelse af arbejdsfordeling i lokalrådet 

20. Punkter til næste møde 

Gave til andre ved særlige lejligheder 
Planlægning af Årsmøde. 
Plus punkt 16 – 19 som vi ikke nåede i dag. 
Gode historier til facebookopslag 
Darum Lokalråd 10 år 
Nye datoer til efter sommerferien. 

21. Evt. 

Lokalrådet fylder 10 år til september – skal vi markere dette? 

 

 


